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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

1.  Åben spørgetid (2013-14848)  

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til 
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål, begynder 
lokaludvalgets ordinære møde.  

BESLUTNING 

Intet.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2013-14851)  

Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det seneste lokaludvalgsmøde samt godkender 
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  
1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af det seneste lokaludvalgsmøde  
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde  

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde. 

Lokaludvalget skal godkende dagsordenen. 

LØSNING 

Referat  

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.  
 
Dagsorden  
Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Intet.  

BESLUTNING 

1. Formanden oplyste, at det fremgår af et referat fra følgegruppen vedrørende 
institutionsbyggeriet på Trekantsgrunden ved Prinsessegade/Refshalevej, at medlemmer af 
lokaludvalget deltog i mødet og blev orienteret om arkitektkonkurrencen for 
institutionsbyggeriet.  

2. Med henblik på en opfølgende henvendelse til børne- og ungdomsborgmesteren om 
orienteringen af lokaludvalget om arkitektkonkurrencen, vil formanden drøfte med de 
lokaludvalgsmedlemmer, som deltog i mødet, i hvilket omfang der blev orienteret om 
konkurrencen.  

3. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 19. december 
2012.  

4. Lokaludvalget godkendte enstemmigt at behandle tillægsdagsordenssagen ”Henvendelse til 
Indre By Lokaludvalg om Papirøen / Christiansholm” efter punkt 18 på den ordinære 
dagsorden.  

5. Lokaludvalget godkendte dagsordenen med ovennævnte ændring. godkender dagsordenen for 
det aktuelle møde.  

6. Sekretariatet oplyste, at lokaludvalget fejlagtigt ikke har modtaget bilaget til punkt 5 på 
dagsordenen, ”Ombygning af konstabelskolen på Margretheholm – høringssvar.”  
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7.   

BILAG 
1: Referat af mødet i Christianshavns Lokaludvalg den 19. december 2012 
2: Tillægsdagsordenen: Referat af mødet i Christianshavns Lokaludvalg den 19. december 2012 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

3.  Lokaludvalgets virke (2013-12099)  

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte formalia vedrørende lokaludvalgets virke.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter formalia vedrørende lokaludvalgets virke. 

PROBLEMSTILLING 

I mødet den 19. december 2012 besluttede lokaludvalget følgende i sagen "Formandens mandat": 
"Drøftet. Følgende spørgsmål ønskes besvaret i mødet den 30. januar 2013:  
Er der noget juridisk problematisk i Julius Lunds referat af mødet den 22. november 2012 mellem 
kontaktgruppen og politiet?  
Hvilke politiske sanktioner kan der være tale om, hvis man ønsker at stille et lokaludvalgsmedlem til 
politisk ansvar for en udtalelse mv.?  
Er der regler for, hvem der kan deltage i lokaludvalgets arbejdsgrupper?  
Hvilke krav er der til arbejdsgruppernes medlemmer med hensyn til deres virke på vegne af 
lokaludvalget?  
Hvilke krav er der til tovholderne for arbejdsgrupperne med hensyn til deres virke på vegne af 
lokaludvalget?  
Hvilke krav er der til næstformanden med hensyn til hans virke på vegne af lokaludvalget?" 

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter eventuelle tvivlsspørgsmål vedrørende formalia omkring 
lokaludvalgets virke.  
 
Jurist Anne Brøndum, Økonomiforvaltningen, deltager under dette punkt på dagsordenen og 
vil besvare ovenstående spørgsmål samt øvrige formalia-spørgsmål om lokaludvalgets virke, som 
lokaludvalget måtte have. 

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Såfremt der er spørgsmål, som ikke kan besvares på stående fod, vil Anne Brøndum besvare dem 
skriftligt inden lokaludvalgets møde den 27. februar 2013.  

BESLUTNING 
Drøftet.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

4.  Ombygning af konstabelskolen på Margretheholm - høringssvar (2013-11599)  

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende et høringssvar vedrørende en ansøgning om tilladelse til at 
ombygge den tidligere Konstabelskole på Margretheholm på adressen Luftmarinegade 1 og indrette 
ejendommen med ungdomsboliger.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  
1. Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret til teknik- og Miljøforvaltningen om en 
ansøgning om tilladelse til at ombygge den tidligere Konstabelskole på Margretheholm på adressen 
Luftmarinegade 1 og indrette ejendommen med ungdomsboliger, der fremgår af løsningsafsnittet.  

PROBLEMSTILLING 

Med svarfrist den 7. februar 2013 har Teknik- og Miljøforvaltningen den 10. januar 2013 udsendt en 
naboorientering vedrørende en ansøgning en ansøgning om tilladelse til at ombygge den tidligere 
Konstabelskole på Margretheholm på adressen Luftmarinegade 1 og indrette ejendommen med 
ungdomsboliger.  
 
Ombygningen omfatter indretning af 86 ungdomsboliger med wc/baderum og køkken i størrelser fra 
ca. 27-50 m2, indretning af fælleskøkken, opholdsrum og vaskeri samt etablering af cykelparkering og 
depotrum i kælderetagen. 
 
Teknik- og Miljøforvaltningen kan anbefale en dispensation til den ansøgte løsning  

LØSNING 

Arbejdsgruppen Teknik, Miljø og Havnen har drøftet sagen: 
 
"Arbejdsgruppen for Teknik, Miljø og Havnen drøftede på mødet onsdag 16. januar 2013 den 
rundsendte nabohøring af planerne for ombygning af den gamle Konstabelskole på Margretheholm (en 
stor rødstensbygning fra 1939 til venstre for den fredede flyhangar). Ombygningen vil konvertere 
Konstabelskolen til 86 ungdomsboliger i størrelsen 27-50 m2.  
 
Arbejdsgruppen synes det er meget prisværdigt at der bygges ungdomsboliger, som der er stor mangel 
på. Der er mange unge i bydelen, ikke mindst på Holmen: Rytmekonservatoriet, Kunstakademiet, 
Film- og Teaterskolen.  
 
Samtidig skønner arbejdsgruppen, at funktionen som ungdomsboliger vil bevare særpræget ved 
bygningen på den bedst mulige måde. Derfor indstiller arbejdsgruppen, at Christianshavns 
Lokaludvalg bakker helhjertet op om initiativet (mens der jo ellers ofte har været anledning til brok og 
indvendinger til byggesagerne i vores nærområde).  
 
Det blev drøftet, om man alternativt kunne ønske bygningen anvendt til plejehjem. Der var enighed 
om, ikke at skrive dette i et svar på henvendelsen, men at det var en god ide, at Christianshavns 
Lokaludvalg spørger kommunen, om der planlægges etablering af et plejehjem i vores bydel og for 
vores ældste beboere, så de ikke behøver at fraflytte bydelen.  
 
På vegne af arbejdsgruppen, 
Michael Lerche Nielsen" 
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Forslag til høringssvar 
Formanden foreslår på baggrund af arbejdsgruppens indstilling, at lokaludvalget sender Teknik- og 
Miljøforvaltningen følgende høringssvar: 
 
"Med svarfrist den 7. februar 2013 har Teknik- og Miljøforvaltningen den 10. januar 2013 udsendt en 
naboorientering vedrørende en ansøgning en ansøgning om tilladelse til at ombygge den tidligere 
Konstabelskole på Margretheholm på adressen Luftmarinegade 1 og indrette ejendommen med 
ungdomsboliger.  
 
Borgerdialog 

Lokaludvalget har drøftet sagen med borgerne på et borgermøde den 6. februar 2013. En opsamling på 
synspunkterne fra mødet er vedlagt. 
 
Lokaludvalgets holdning 

Lokaludvalget synes, det er meget prisværdigt, at der bygges ungdomsboliger, som der er stor mangel 
på. Der er mange unge i bydelen, ikke mindst på Holmen: Rytmekonservatoriet, Kunstakademiet, 
Film- og Teaterskolen.  
 
Samtidig skønner lokaludvalget, at funktionen som ungdomsboliger vil bevare særpræget ved 
bygningen på den bedst mulige måde. Derfor bakker lokaludvalget helhjertet op om initiativet.  
 
Med venlig hilsen 
 
Poul Cohrt, 
formand" 
 
Plejehjem 
I en anden sag på dagsordenen indstiller formanden, at lokaludvalget sender et brev til Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen om status på planerne om et plejehjem på Christianshavn. 
 

ØKONOMI 
Intet.  

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har besluttet høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og 
Miljøforvaltningen.  

BESLUTNING 

1. Høringssvaret:  
Erik Mortensen stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget i høringssvaret anbefaler, at 
tagbygningen (”Kommandobroen”) ikke indrettes til bolig, men forbliver et fællesområde for beboerne 
i byggeriet, idet den har en herlighedsværdi.  
 
Erik Mortensen og Julius Lund stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget i høringssvaret anbefaler, 
at de nye vinduer i facaden får samme størrelse som de eksisterende, idet blandingen af nyt og gammelt 
vil give et rodet udtryk og idet store vinduer vil give generende sol og varme i boligerne.  
 
Erling Ekegren stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget i høringssvaret anbefaler, at man ikke 
fraviger lokalplanens bestemmelser om, at 10 procent af etagearealet anvendes til serviceerhverv, idet 
området er underforsynet med serviceerhverv.  
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Poul Cohrt stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget i høringssvaret bemærker, at 
naboorienteringen burde have været sendt til alle i området og ikke kun de nærmeste beboere, idet den 
ønskede fravigelse fra lokalplanens bestemmelser om serviceerhverv berører hele Margretheholm.  
 
Poul Cohrt stillede ændringsforslag om, at et brev, som to beboere i området har sendt til 
lokaludvalget, sendes med lokaludvalgets høringssvar som bilag.  
 
Lokaludvalget tiltrådte de stillede ændringsforslag.  
 
Lokaludvalget godkendte høringssvaret med de tiltrådte ændringsforslag.  

2. Lokaludvalget bad formanden og sekretariatet undersøge baggrunden for artiklen i Cityavisen den 
30. januar 2013 om denne sag.  

BILAG 
1: Naboorientering vedr. ombygning af konstabelskolen på Margretheholm 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

5.  Udtalelse til ansøgning vedr. kulturelt skib på Christiansholm (2013-11971)  

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en udtalelse fra arbejdsgruppen om Papirøen, der 
støtter ansøgninger fra Givrum.nu om tilladelser og midler til at lægge til kaj på med et fyrskib på 
nordsiden af Christiansholm henover en 4 måneders periode i sommeren 2013, til efterretning.   

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiler,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager udtalelsen til Givrum.nu, der fremgår af 
løsningsafsnittet,  til efterretning. Udtalelsen angår et kultur-projekt vedrørende et fyrskib på 
nordsiden af Christiansholm i en 4 måneders periode i sommeren 2013. 

PROBLEMSTILLING 

Givrum.nu har bedt lokaludvalget om en udtalelse, som de ønsker at bruge til deres ansøgninger om 
midler og tilladelser til at lægge til kaj  med et fyrskib på nordsiden af Christiansholm henover en 4 
måneders periode i sommeren 2013. Her fra vil der udspringe kulturelle aktiviteter, hvor 
Christianshavns borgere bliver inviteret med til at deltage og skabe. Givrum.nu, der er et netværk som 
arbejder for at tage tomme bygninger i brug, oplyser, at man er i dialog med By & Havn om planerne. 
  
Aktuelt skulle Givrum.nu bruge udtalelsen i forbindelse med en ansøgning om midler fra Realdanias 
pulje "Byggeriets Ildsjæle", hvor ansøgningsfristen var den 14. januar 2013. Arbejdsgruppen om 
Papirøen sendte nedenstående udtalelse til Givrum.nu umiddelbart før ansøgningsfristen.  

LØSNING 
Arbejdsgruppen om Papirøen har med formandens samtykke sendt Givrum.nu. følgende udtalelse: 
"Tak for den tilsendte projektbeskrivelse for ”Fyrskibet”  
 
Arbejdsgruppen for Christiansholm under Christianshavns Lokaludvalg stiller sig positiv over for de 
tanker, som Jeres projekt bygger på.  
 
Christianshavns Lokaludvalg nedsatte i foråret 2012 ovennævnte arbejdsgruppe med det formål at 
udvikle ideer og planer for den fremtidige brug af Christiansholm gennem en udvidet dialog mellem 
borgere, brugere, ejeren af Christiansholm samt København Kommune. Lokaludvalgets rolle er at være 
katalysator for hele processen samt at formulere egne ønsker for Christiansholm.  
 
Christianshavns Lokaludvalg tog endvidere i foråret initiativ til at samle interesserede Lokaludvalg 
langs Københavns Havn til at deltage i udarbejdelse af en samlet plan for Lokaludvalgenes ønsker for 
hele havnen. Dette arbejde vil blive forstærket i den kommende tid.  
 
Som du kan se er der flere berøringspunkter mellem de tanker og de planer Christianshavns 
Lokaludvalg har og arbejder for og Jeres projektbeskrivelse.  
 
Vi tror derfor at vi kan få et konstruktivt samarbejde med Jer både med hensyn til Christiansholms 
fremtid og på udviklingen af Københavns Havn.  
 
Vi ønsker Jer derfor held og lykke med projekt Fyrskib og håber at det vil lykkes for Jer at realisere 
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ideen.  
 
De bedste hilsner  
 
Erling Ekegren  
Medlem af Christianshavns Lokaludvalg  
Tovholder for arbejdsgrupperne om Christiansholm og Havnens Fremtid" 

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har taget udtalelsen til efterretning, orienterer sekretariatet Givrum.nu om udtalelsen. 
Endvidere sender sekretariatet udtalelsen til Borgerrepræsentationen.  

BESLUTNING 

1. Lokaludvalget tog udtalelsen til Givrum.nu, der fremgår af løsningsafsnittet, til efterretning.  
2. Lokaludvalget henstillede til sekretariatet og formanden, at sådanne udtalelser ikke udsendes 

uden lokaludvalgets godkendelse.  

BILAG 
1: Projektbeskrivelse for fyrskib ved Christiansholm 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

6.  Brev til overborgmesteren om nedlæggelse af busslusen på Holmen og trafiksanering af 
Prinsessegade (2013-12289)  

Christianshavns Lokaludvalg skal skal tage stilling til et medlemsforslag fra Julius Lund om et brev til 
overborgmester Frank Jensen om planerne om at nedlægge busslusen på Holmen og trafiksanere 
Prinsessegade. 

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter et medlemsforslag fra Julius Lund om at sende et brev 
om nedlæggelse af busslusen på Holmen og trafiksanering i Prinsessegade til overborgmester 
Frank Jensen; se afsnittet "Problemstilling".  

2. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om lokaludvalget skal sende det foreslåede brev. 

PROBLEMSTILLING 

Julius Lund har stillet medlemsforslag om, at lokaludvalget skriver følgende til overbormgester Frank 
Jensen: 
"Kære Frank Jensen.  
 
Dengang du og et flertal i Borgerrepræsentationen traf en tilsyneladende simpel beslutning om at 
nedlægge busslusen på Holmen, kan I da umuligt have vidst alt det, som forskellige undersøgelser og 
ekspertvurderinger nu har blotlagt.  
 
Eksperterne, herunder Teknik- og Miljøforvaltningens, er endt med at nå frem til, at gennemførelsen af 
de mange afbødeforanstaltninger for nedlæggelsen af busslusen må formodes kun at ville føre til et 
minimalt fald i antallet af trafikulykker. Men hertil kommer, at den øgede trafik i Prinsessegade helt 
sikkert vil føre til mere støj og flere emissioner af partikler, kvælstofoxider og andre giftige udslip, ikke 
mindst på grund af det kørselsmønster, som de mange indsnævringer og bump med deraf følgende 
accelerationer og decelerationer påtvinger bilisterne.  
 
Disse indsnævringer og bump vil netop blive etableret på strækningen mellem Sankt Annægade og 
Bodenhoffs Plads, hvor de mange skoler og børneinstitutioner befinder sig, og hvor flere af dem oven i 
købet har afdelinger på begge sider af gaden, således at børn og unge skal krydse gaden flere gange 
daglig, ligesom både Christianshavns Skole og Christianshavns Gymnasium skal have et ekstra spor 
efter sommerferien, hvilket jo øger antallet af svage trafikanter.  
 
Så jeres beslutning om at begrænse skadevirkningerne af nedlæggelsen af busslusen, vil altså uvægerlig 
føre til, at over 2.000 børn og unge dagligt skal udsættes for øgede giftige udslip. Og det var jo helt 
sikkert ikke jeres intention. For muligvis vil der blive et minimalt antal færre trafikofre, men der vil 
helt sikkert blive flere ofre for forgiftninger pga. den øgede luftforurening.  
 
Hertil kommer, at I ikke når det mål, I har fremført som jeres ene argument for at nedlægge busslusen, 
nemlig at lette biltrafikken mellem bydelene, fordi I påtvinger bilisterne i Prinsessegade et såkaldt ’stop 
and go’ kørselsmønster pga. de mange bump og indsnævringer, hvilket vil betage mange bilister lysten 
til at køre ad Prinsessegade frem for ad Kløvermarksvej, mens nogle bilister vil blive mere aggressive 
og konkurrere om at komme først gennem forhindringerne.  
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En uønsket følgevirkning, som eksperterne ikke har taget med i betragtning, er, at en del af de bilister, 
der bliver irriterede over de mange indsnævringer og bump i Prinsessegade, i stedet må formodes at 
vælge at køre ad parallelgaden Overgaden o. Vandet og Bodenhoffs Plads, der med deres 
brostensbelægning ikke er egnet til at tage den store trafik, og hvor der ikke er cykelstier.  
 
At I skal betale Movia 1 million kroner om året, fordi fremkommeligheden i Prinsessegade bliver 
dårligere, viser desværre også, at I ikke når det mål, I egentlig sigtede imod.  
 
Jeres andet argument for at nedlægge busslusen er, at I vil reducere CO2-udslippet ved at opmuntre 
bilisterne til at vælge den kortere vej gennem Prinsessegade frem for den længere vej ad 
Kløvermarksvej. Men den reduktion, der iflg. lokalplanforslaget vil ske, er uendelig lille, idet den kun 
svarer til ca. 20 københavneres CO2-udslip. Er det hele umagen og alle pengene værd for så 
ubetydeligt et resultat?  
 
Man kan hævde, at i det store regnskab er det ligegyldigt, om CO2-udslippet finder sted på 
Kløvermarksvej eller i Prinsessegade. Men det er jo ikke ligegyldigt, at emissionerne af giftige udslip 
finder sted i en gade, hvor der bor mange mennesker, og hvor der dagligt færdes så mange børn og 
unge.  
 
Siden I besluttede at nedlægge busslusen, er der i Kommunen truffet nogle flere beslutninger, som 
komplicerer fremkommeligheden i Prinsessegade yderligere:  
1) Man vil bygge Københavns største børneinstitution på Trekantsgrunden, der hvor Refshalevej 
munder ud i Prinsessegade, og hvor man kan forvente, at mange forældre i bil vil hente og bringe deres 
børn, uden at der findes tilstrækkelige parkeringsmuligheder. Dette vil medføre mange farlige 
situationer, når den gennemkørende trafik i den snævre gade skal forbi de holdende biler med bildøre, 
der åbnes og lukkes.  
2) Kommunen anlægger en cykelsti, som skal krydse Prinsessegade ved Værftsbroen, ligesom der 
anlægges ramper, således at roere kan transportere deres både over Værftsbroen. Begge dele skaber 
farlige situationer for de svagere trafikanter, når de bilister, der kører i retningen syd-nord, endelig er 
sluppet igennem de mange forhindringer i form af bump og indsnævringer, og derpå speeder op.  
 
Hvordan kan jeres velmenende motiver forliges med de fakta, som de tekniske undersøgelser og 
ekspertvurderinger har lagt frem? I har stadig chancen for at omgøre jeres beslutning ved at henvise til 
al den viden, som efterfølgende er blevet lagt frem.  
 
Med venlig hilsen 
 
Poul Cohrt, 
formand" 

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager stilling til medlemsforslaget om at sende ovenstående brev 
til overborgmesteren.  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har godkendt brevet, sender sekretariatet det til overborgmesteren.  

BESLUTNING 

1. Lokaludvalget drøftede medlemsforslaget om at sende et brev om nedlæggelse af busslusen på 
Holmen og trafiksanering i Prinsessegade til overborgmester Frank Jensen, der fremgår af afsnittet 
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”problemstilling”.  
Elin Johansson fortalte under drøftelsen, at et medlem af Borgerrepræsentationen har oplyst, at 
kommunen vil skulle betale Movia 2 mio. kr. om året, hvis fremkommeligheden i Prinsessegade bliver 
forringet.  
 
2. Henvendelsen:  
Ruth Plovgaard stillede ændringsforslag om at 5. afsnit i brevet formuleres: ” Hertil kommer, at I ikke 
når det mål, I har fremført som jeres ene argument for at nedlægge busslusen, nemlig at lette 
biltrafikken mellem bydelene, fordi I påtvinger bilisterne i Prinsessegade et såkaldt ’stop and go’ 
kørselsmønster pga. de mange bump og indsnævringer.”, hvilket vil betage mange bilister lysten til at 
køre ad Prinsessegade frem for ad Kløvermarksvej, mens nogle bilister vil blive mere aggressive og 
konkurrere om at komme først gennem forhindringerne.  
 
Elin Johansson og Lotte Barfod stillede ændringsforslag om, at 7. Afsnit ændres til: ”At I så vidt vi har 
fået oplyst skal betale Movia 2 millioner kroner om året 1 million kroner om året, fordi 
fremkommeligheden i Prinsessegade bliver dårligere, viser desværre også, at I ikke når det mål, I 
egentlig sigtede imod.”  
 
Jette Philipsen stillede ændringsforslag om, at henvendelsen stiles til overborgmesteren men tillige 
sendes til de øvrige medlemmer af Borgerrepræsentationen samt til Politiken og Cityavisen.  
 
Poul Cohrt stillede ændringsforslag om at tonen i brevet justeres, så det ikke opfattes som en negativ 
henvendelse.  
 
Lokaludvalget stemte om ændringsforslaget fra Poul Cohrt:  
For stemte 5 lokaludvalgsmedlemmer  
Imod stemte 10 lokaludvalgsmedlemmer  
1 lokaludvalgsmedlem undlod at stemme.  
Dermed havde lokaludvalget ikke tiltrådt ændringsforslaget.  
 
De øvrige ændringsforslag blev tiltrådt.  
 
Henvendelsen med de tiltrådte ændringsforslag blev godkendt.  
 
Protokolbemærkning fra Bodil Randklev: ”Jeg synes, at det er ærgerligt, at der ikke indføres fartkontrol 
i Prinsessegade i form af ”Stærekasser”.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

7.  Plejehjem på Christianshavn (2013-12243)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte et brev til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen om 
plejehjem på Christianshavn.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden foreslår,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg sender brevet til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen om 
plejehjem på Christianshavn, som fremgår af løsningsafsnittet.  

PROBLEMSTILLING 

Arbejdsgruppen Teknik, Miljø og Havnen har i forbindelse med sagen om ombygning af 
Konstabelskolen på Margretheholm til ungdomsboliger drøftet behovet for plejehjem på 
Christianshavn.  

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget skriver følgende til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen: 
" I forbindelse med stillingtagen til planer om ombygning af en eksisterende bygning til 
ungdomsboliger, har lokaludvalget drøftet behovet for plejehjem på Christianshavn og herunder drøftet 
muliogheden for at indrette et plejehjem i en eksisterende bygning, hvis ikke der er mulighed for at 
bygge et nyt. 
 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har et par gange i de forløbne par år henvendt sig lokaludvalget 
om planer for et plejehjem enten på Østerbro eller på Christianshavn, men endu foreligger der intet 
konkret.  
 
På den baggrund ønsker lokaludvalget  
- en vurdering af behovet for et plejehjem for christianshavnere inden for de næste 10 år 
- en status på planer om et plejehjem på Christianshavn 
- et bud på, hvorvidt plejehjem kan indrettes i en eksisterende bygning på Christianshavn. 
 
Med venlig hilsen 
 
Poul Cohrt, 
formand" 

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Når lokaludvalget har besluttet brevet, sender sekretariatet det til Sundheds- og Omsorgsforvaltningen.  

BESLUTNING 

Godkendt.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

8.  Havnens Forskønnelsespris (2013-11545)  

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte et forslag om at indstifte "Havnens Forskønnelsespris".  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter et forslag fra arbejdsgruppen Teknik-, 
Miljø og Havnen om at lokaludvalget indstifter "Havnens Forskønnelsespris".  

  

PROBLEMSTILLING 

Arbejdsgruppen Teknik. Miljø og Havnen har sendt formanden følgende: 
 
"Arbejdsgruppen for Teknik, Miljø og Havnen drøftede på mødet onsdag den16. januar 2013 
mulighederne for og det ønskelige i oprettelsen af en forskønnelsespris i lokaludvalgets regi. 
Baggrunden var en ansøgning i slutningen af 2012 fra Rugbyklubben CSR/Nanok om et beløb til 
fjernelse af graffiti fra deres fredede klubbygning i den gamle brovagtbygning ved indkørslen til 
Holmen/Arsenaløen. Militæret ejer og vedligeholder den tilsvarende pavillon på den modsatte side af 
Danneskiold-Samsøes Allé, som således fremstår smukt restaureret, mens Nanoks bygning er 
overmalet. Reglerne for tildeling af puljemidler umuliggjorde, at ansøgningen kunne imødekommes, 
selvom initiativet var prisværdigt, og selvom der muligvis ville have været puljemidler til overs, der 
kunne have dækket det ansøgte beløb.  
 
Arbejdsgruppen var enige i at indstille, at sekretariatet skal undersøge, om det er muligt at etablere en 
Havnens Forskønnelsespris i lokaludvalgets regi. Denne pris skulle i så fald – helt parallelt med 
Christianshavnerprisen – udlyses i Christianshavneren med opfordring til at fremkomme med 
ideforslag til forskønnelse af bydelen.  
 
Udlysningen kunne ske i oktober- eller november-nummeret efter forudgående beslutning i 
lokaludvalget og under hensyntagen til udsigterne for budgettet. Er alle midler øremærkede, kan man i 
så fald springe et år over. Alternativt fastsættes en fast beløbsgrænse, fx 10.000. Det afgørende er, at 
alle får adgang til at søge. Dertil kommer de muligheder, prisen vil give for at skabe opmærksomhed 
om bydelen og lokaludvalgets arbejde.  
 
På vegne af arbejdsgruppen  
Michael Lerche Nielsen"  

LØSNING 

Sekretariatet ser intet til hinder for, at forslaget gennemføres. 
 
Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter forslaget.  
 
Hvis lokaludvalget beslutter at indstifte prisen, vil muligheden for at komme med forslag til 
prismodtager skulle annonceres i et eller flere lokale medier.  

ØKONOMI 
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Lokaludvalget har ikke afsat midler til en forskønnelsespris. Lokaludvalget kan gøre det i september-
mødet, når man har et godt overblik over, hvad der er disponeret for af lokaludvalgets puljemidler.  

VIDERE PROCES 

Hvis lokaludvalget beslutter at indstifte en forskønnelsespris, vil formanden komme med en indstilling 
til september-mødet, om at lokaludvalget afsætter midler til prisen samt om en procedure for forslag til 
prisen og lokaludvalgets behandling af forslagene.  

BESLUTNING 

Lokaludvalget stemte om et forslag fra arbejdsgruppen Teknik-, Miljø og Havnen om at lokaludvalget 
indstifter "Havnens Forskønnelsespris".  
 
For stemte 2 lokaludvalgsmedlemmer.  
Imod stemte 9 lokaludvalgsmedlemmer.  
4 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.  
 
Forslaget blev ikke godkendt.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

9.  Forslag om oprettelse af en arbejdsgruppe "Byggeri og kulturarv" (2013-11674)  

Christinshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte at oprette en arbejdsgruppe "Byggeri og kulturarv".  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter behovet for at oprette en arbejdsgruppen vedrørende 
"Byggeri og kulturarv"; i bekræftende fald: 
 
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender oprettelsen af en arbejdsgruppe "Byggeri og kulturarv". 
 
3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger en tovholder til arbejdsgruppen "Byggeri og kulturarv".  
 
4. at Christianshavns Lokaludvalg beder tovholderen for "Byggeri og kulturarv" udarbejde et udkast til 
kommisorium for arbejdsgruppen til vedtagelse i lokaludvalgets møde den 27. februar 2013. 

PROBLEMSTILLING 

Erik Mortensen har følgende medlemsforslag: 
"Der har de sidste tre år eksisteret en uformel (privat) interessegruppe, der har beskæftiget sig med 
bygningskulturen på Christianshavn (ofte kaldet Tages gruppe).  
 
Indenfor det sidste år er der desuden opstået (også en privat) idé-og arbejdsgruppe, som arbejder med 
den fremtidige anvendelse af Christiansholm (”Papirøen”).  
 
Endelig kan nævnes, at lokaludvalget har oprettet en arbejdsgruppe med Erling Ekegren som tovholder, 
der har til opgave at indsamle idéer fra borgere og andre interesserede samt holde kontakt til By og 
Havn og Københavns Kommune, der vil blive de endelige beslutningstagere.  
 
Med det formål at afklare arbejdsdeling og opgaver har medlemmerne af den tidligere gruppe om 
bygningskultur besluttet, at opfordre lokaludvalget til at sanktionere oprettelse af en ny arbejdsgruppe 
med betegnelsen ”Byggeri og kulturarv”. Vi er klar over, der vil være berøringsflader til eksisterende 
arbejdsgrupper; en af disse er arbejdsgruppen ”Teknik og miljø”, der beskæftiger sig med de store 
linier og kontakten (og kontrollen) med kommunens planlægning. Her mener vi at formålet: at styrke 
indsatsen for at bevare det karakteristiske ”christianshavnske”, hvad angår eksisterende og evt. 
kommende bygninger er så vigtig, at det fortjener en ekstra indsats. Vor bydel består på en gang af de 
centrale områder af bydelen, som der er et bredt ønske om at bevare og hæge om, samt af områder 
specielt i den nordøstlige del, hvor der finder nybyggeri sted.  
 
Hvad angår de enkelte eksisterende bygninger, der i vidt omfang tegner Christianshavns identitet og 
kulturelle værdier, opstår der med mellemrum en række udfordringer: ønske om ombygning, 
renovering, i visse tilfælde evt. nedrivning fordi renoveringer er dyre, opførelsen af nye nabohuse der 
virker stødende og malplaceret i forhold til det eksisterende (medlemmer af lokaludvalget vil sikkert 
huske grimme eksempler) mv.  
 
Det er arbejdsgruppens formål at for det første beskrive de særlige christianshavnske karakteristika, 
samt være forberedt på de situationer, der opstår, når nybyggerier aktualiseres. Vi vil kunne tage 
kontakt til grundejere og myndigheder, så vi i så god tid som muligt vil være opmærksomme på planer 
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og ønsker. Fx er ”Ørkenfortet” en sag, hvor det vil være nyttigt både at afklare ejerens ønsker for 
fremtiden og lokaludvalgets og borgernes ønsker for udnyttelsen af en særdeles iøjnefaldende 
bygning/grund.  
 
Hertil kan tilføjes en helt ny sag, hvor der er fremsendt en orientering fra Center for Byggeri 
omhandlende ombygning af Konstabelskolen på Margretheholmen til ungdomsboliger. I sig selv en 
sympatisk tanke - en gennemlæsning af beskrivelsen viser relativt radikale indgreb, men sammenholdt 
med bygningens fremtoning næppe noget, der vil kunne give anledning til bekymring, hvilket 
arbejdsgruppen for kultur, skole og fritid da også er kommet frem til. Pointen er her, at en selvstændig 
arbejdsgruppe om enkeltbygninger, vil lette arbejdet i andre arbejdsgrupper og hurtigt kunne 
ekspederes fra sekretariat til en arbejdsgruppe, der har det som første prioritet.  
 
Initiativgruppen består af 5 personer, men vil selvfølgelig være åben for alle interesserede 
christianshavnere. Vi er enedes om at foreslå en tovholder der som krævet er medlem af lokaludvalget: 
Erik Mortensen. Desuden er vi klar til at supplere ovenstående argumentation ved hurtigt at tilføje 
ønskede detaljer i kommissoriet.  
 
Mvh.  
 
Erik Mortensen"  

LØSNING 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter behovet for en arbejdsgruppe som beskrevet af Erik 
Mortensen. 
 
Hvis lokaludvalget støtter oprettelsen af en arbejdsgruppe "Byggeri og kulturarv", foreslår formanden, 
at lokaludvalget udpeger en tovholder for gruppen - Erik Mortensen oplyser, at han gerne påtager sig 
hvervet - samt at lokaludvalget i mødet den 27. februar 2013 beslutter et kommisorium for 
arbejdsgruppen, baseret på et oplæg fra tovholderen.  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Hvis lokaludvalget godkender oprettelsen af arbejdsgruppen "Byggeri og kulturarv" og har udpeget en 
tovholder, vil lokaludvalget i mødet den 27. februar 2013 skulle beslutte et kommisorium for 
arbejdsgruppen. 
Arbejdsgruppen aftaler selv mødefrekvens.  
 
Eventuelt vil kommissoriet for arbejdsgruppen Teknik, Miljø og Havnen og kommissoriet for 
arbejdsgruppen om Papirøen skulle rettes, så overlap mellem arbejdsgruppernes virkefelt minimeres.  

BESLUTNING 

1. Lokaludvalget drøftede behovet for at oprette en arbejdsgruppe vedrørende "Byggeri og kulturarv".  
 
2. Lokaludvalget stemte om, hvorvidt man skal oprette en arbejdsgruppe "Byggeri og kulturarv".  
For stemte 3 lokaludvalgsmedlemmer.  
Imod stemte 9 lokaludvalgsmedlemmer.  
4 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.  
 
Forslaget blev ikke godkendt.  
 
Dermed bortfaldt de øvrige to indstillingspunkter.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

10.  Evaluering af bydelsplanprocessen (2013-14250)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte en besvarelse af et spørgeskema om processen vedrørende 
Christianshavns Bydelsplan 2013.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter en besvarelse af spørgeskemaet fra Center for 
Byudvikling, Økonomiforvaltningen, om processen vedrørende Christianshavns Bydelsplan 2013 (se 
bilag 1)  

PROBLEMSTILLING 

Center for Byudvikling, Økonomiforvaltningen, har udsendt et spørgeskema til alle lokaludvalg om 
bydelsplanprocessen med svarfrist den 5. februar 2013. Tilbagemeldingerne vil blive brugt i 
tilrettelæggelsen af den fremtidige bydelsplanlægning.  

LØSNING 

Formanden foreslår, at alle lokaludvalgsmedlemmer udfylder spørgeskemaet og giver det til 
sekretariatet senest i lokaludvalgsmødet den 30. januar 2013  

ØKONOMI 
Intet.  

VIDERE PROCES 

Sekretariatet afleverer ét spørgeskema fra lokaludvalget med et gennemsnit af 
lokaludvalgsmedlemmernes vurderinger og med alle kommentarer, som lokaludvalgsmedlemmerne har 
skrevet i skemaet.  

BESLUTNING 

Lokaludvalget besluttede, at sekretariatet afleverer én besvarelse af spørgeskemaet, som opsummerer 
lokaludvalgsmedlemmernes besvarelser.  

BILAG 

1: Spørgeskema om bydelsplanprocessen 
2: Forslag til Christianshavns Bydelsplan 2013 (kun på internettet) 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

11.  Tema for kommende Christianshavnermøder (2013-12175)  

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte temaer for Christianshavnermøderne i marts, april, maj og 
juni 2013.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter temaer for Christianshavnermøderne i marts, april, 
maj og juni 2013 

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger en eller flere tovholder for hver af 
Christianshavnermøderne i marts, april, maj og juni 2013. 

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget har besluttet et tema for Christianshavnermødet i februar, men ikke for de efterfølgende 
Christianshavnermøder.  

LØSNING 

Lokaludvalget beslutter temaer for Christianshavnermøderne i marts, april, maj og juni 2013 og 
udpeger en eller flere tovholdere for hvert af møderne.  

ØKONOMI 

Lokaludvalget har afsat 55.000 kr. til 8 Christianshavnermøder i 2013.  

VIDERE PROCES 

De udpegede tovholdere planlægger de kommende Christianshavnermøder i samarbejde med 
sekretariatet.  

BESLUTNING 

Poul Cohrt orienterede om et møde, som han og Erling Ekegren havde med Kulturstyrelsen den 
25.januar 2013 om borgerdialog om nyanlæg af Den Kongelige Grønlandske Handels Plads.  
 
1. Tema for kommende Christianshavnermøder:  
Poul Cohrt foreslog, at Christianshavnermødet den 3. april 2013 har workshop om nyanlæg af Den 
Kongelige Grønlandske Handels Plads som tema.  
 
Poul Cohrt foreslog, at Christianshavnermødet den 2. oktober 2013 afholdes som et vælgermøde forud 
for kommunalvalget den 19. november 2013, hvor lokale kandidater inviteres til at deltage og hvor et 
panel af lokaludvalgsmedlemmer stiller spørgsmål.  
 
Jane Lytthans foreslog, at lokaldemokrati bliver et af temaerne på vælgermødet den 2. oktober 2013.  
 
Erik Mortensen foreslog, at Christianshavnermødet den 15. maj 2013 har havnetunnelen som tema.  
 
Julius Lund foreslog, at Christianshavnermødet den 6. marts 2013 har politiets task force-indsats på og 
omkring Christiania samt Din Betjent-ordningen som tema.  
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Lokaludvalget godkendte ovenstående forslag.  
 
2. Tovholdere:  
Julius Lund blev valgt som tovholder for Christianshavnermødet den 6. marts 2013 om politiets task 
force-indsats på og omkring Christiania samt om Din Betjent-ordningen.  
 
Poul Cohrt blev valgt som tovholder for Christianshavnermødet den 3. april 2013 om Den Kongelige 
Grønlandske Handels Plads.  
 
Erling Ekegren blev valgt som tovholder for Christianshavnermødet den 15. maj 2013 om 
havnetunnelen.  
 
Poul Cohrt og Jane Lytthans blev valgt som tovholder for Christianshavnermødet den 2. oktober 2013 
der afholdes som et vælgermøde forud for kommunalvalget.  
 
3. Lokaludvalget udsatte beslutningen om et tema for Christianshavnermødet den 12. juni 2013 til 
lokaludvalgsmødet den 27. februar 2013, og herunder tager stilling til et forslag fra Lotte Barfod om, at 
mødet holdes på Christianshavns Torv.  
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

12.  Regnskab for puljemidlerne 2012 (2013-14668)  

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende regnskab 2012 for puljemidlerne.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  
1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender regnskab 2012 for puljemidlerne (bilag 1)  

PROBLEMSTILLING 

Regnskab 2012 er afsluttet. 

LØSNING 

Lokaludvalget skal godkende regnskab 2012 for puljemidlerne.  
 
Merforbrug 

Af bilag 1 fremgår det, at merforbruget på lokaludvalgets pulje i 2012 er på 3.916 kr. Af kommunens 
økonomisystem fremgår det, at merforbruget er på 9.890 kr. Forskellen skyldes i hovedsagen, at en 
faktura på 5.712 kr. for lokaludvalgets seminar i marts fejlagtigt er blevet bogført på lokaludvalgets 
puljeregnskab. Den skulle have været bogført på sekretariats regnskab. 
 
Merforbruget i sig selv skyldes, at en faktura på 3.588 kr. vedrørende drift af lokaludvalgets 
hjemmeside i 2013 er blevet bogført på lokaludvalgets 2012-puljeregnskab.  
 
Mellemværender mellem 2012- og 2013-regnskabet 
En leverandør har afleveret en faktura for sent i forhold til kommunens frist for betalinger på 2012-
regnskabet. Fakturaen vil derfor blive betalt på 2013-regnskabet. Det drejer sig om 4.000 kr. 
 
Lokaludvalgets støtte på 1.750 kr. til Hjemmeplejen til et arrangement for ufrivilligt ensomme ældre 
blev af tekniske årsager ikke udbetalt på 2012-regnskabet. Støtten vil blive betalt af 2013-regnskabet. 
 
Støtten fra en af sponsorerne bag Christianshavnerdagen 2012 er endnu ikke registreret på 
lokaludvalgets puljeregnskab i kommunens økonomisystem. Sponsoren bekræftede støtten med mail 
den 19. december 2012. Det drejer sig om 5.337 kr.  
 
Stikprøvekontrol 

I bilag 2 er der redegjort for stikprøvekontrollen af regnskaber for de aktiviteter, som lokaludvalget har 
støttet i 2012.  

ØKONOMI 

Se bilagene.  

VIDERE PROCES 

Sekretariatet orienterer Økonomiforvaltningen om lokaludvalgets beslutning.  

BESLUTNING 

Godkendt.  

BILAG 
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1: Regnskab 2012 
2. Stikprøvekontrol vedr. støttede aktiviteter 2012 

Side 22

1687bd47-6e21-4d85-802a-79b772a3b4c6.pdf
2a62bae0-0d3e-4220-9012-9ec8ca14b1cb.pdf


 

CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG 

13.  Status på puljeøkonomien 2013, januar 2013 (2013-14862)  

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status for puljemidlerne til efterretning.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status for puljemidlerne til efterretning (se bilaget).  

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget har besluttet, at der til hvert lokaludvalgsmøde skal være en sag på dagsordenen med en  
status på lokaludvalgets pulje.  

LØSNING 

Lokaludvalget skal tage status for puljemidlerne til efterretning.  

ØKONOMI 

Se bilaget.  

VIDERE PROCES 

Lokaludvalget får en opdateret oversigt i næste lokaludvalgsmøde.  

BESLUTNING 

Taget til efterretning.  

BILAG 

1. Status på puljeøkonomien 
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14.  Puljeansøgning januar 2013 (2013-1103)  

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til 1 puljeansøgning.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver tilsagn til Christianshavn Lokalhistoriske Forening & 
Arkiv om 7.150 kr. til projektet "Formidling og aktiviteter omkring Christianshavns skulpturer, 
statuer og monumenter."  

PROBLEMSTILLING 

Christianshavns Lokaludvalg har modtaget 1 puljeansøgning.  

LØSNING 

1. Christianshavn Lokalhistoriske Forening & Arkiv: Formidling og aktiviteter omkring  
Christianshavns skulpturer, statuer og monumenter. 
Christianshavn Lokalhistoriske Forening & Arkiv ansøger om 7.150 kr. til formidling af viden om 
Christianshavns skulpturer og monumenter i bydelen samt på voldanlægget ved at afholde 
arrangementer ved skulpturerne og ved at lave en tryksag. Aktiviteterne skal styrke viden om og 
interesse for bydelens kulturelle og historiske rum. Aktiviteterne forløber henover foråret 2013 
og i juni vil filminstruktør Stine Korst, oldebarn til Martin Andersen Nexø, fortælle om Nexø ved 
statuen på Volden ved Lille Mølle. Gennemførelsen af aktiviteterne er baseret på frivillige. Foreningen 
ønsker desuden at anskaffe flag og bannere, som kan vise, hvem foreningen er, når foreningen er ude til 
arrangementer, som ovenstående, Christianshavnerdag samt bogfestival. Motivet til flag og bannere er 
Christianshavns Byvåben fra 1639.   
 

Sekretariatets bemærkninger 
Sekretariatet vurderer, at arrangementerne er bydelsrelateret, lokalkulturelt bevarende, styrker 
Christianshavns kulturelle ressourcer, samler borgerne på tværs af sociale forskelle, skaber 
dialog om bydelen og styrker sammenhængen mellem de forskellige boligområder i bydelen. 
Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter det.  

Arbejdsgruppens anbefaling 

Christianshavns Lokalhistoriske Forening har søgt om støtte på i alt 7.150 kr., fordelt på to 
arrangementer/formål. I juni vil filminstruktør Stine Korst, oldebarn til Martin Andersen Nexø fortælle 
om forfatteren ved busten på volden ved  
Lille Mølle. Med motiv fra Christianshavns Byvåben fra 1639 vil flag og bannere markere 
begivenheden. Disse tænkes senere genanvendt ved senere lokalhistoriske arrangementer og vil f.eks. 
kunne udlånes til festlige christianshavnerbegivenheder  
(ex. indvielsen af Multihallen, christianshavnerdage). Udgiften andrager 2.950. I forlængelse af det 
fokus der her vil være rettet på en af de kunstnerisk betydelige skulpturer i bydelen, ønsker foreningen 
at søge yderligere 4.200 til en tryksag, hvor Christianshavns skulpturelle seværdigheder beskrives. 
Begrundelsen er her, at viden om de bydelens monumenter og historien bag deres tilblivelse vil øge 
samhørigheden.  
 
Arbejdsgruppen finder initiativet velbegrundet, dels ud fra synspunktet at Andersen Nexøs tilknytning 
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til Christianshavn næppe er så alment kendt, som man kunne ønske, dels fordi vi tilslutter os 
synspunktet, at så bred en kreds oplyses om fx., billedhuggeren der har skabt torvets markante 
udsmykning, hans placering i dansk kunsthistorie og de historier der knytter sig til 
grønlænderskildringerne.  
Vi hefter os desuden ved, at den lokalhistoriske forenings indsamling af viden er tilgængelig på nettet, 
samt foreslår at man også anvender sig af det formidlingsværktøj, der ligger i GPS. Arbejdsgruppen 
anbefaler derfor en støtte på de ansøgte 7.150.  
 
Formandens indstilling 

At Christianshavns Lokaludvalg giver tilsagn til Christianshavn Lokalhistoriske Forening & Arkiv om 
7.150 kr. til projektet "Formidling og aktiviteter omkring Christianshavns skulpturer, statuer og 
monumenter." 

  

ØKONOMI 

Lokaludvalget har disponeret for 19.700 kr. af puljen til puljeansøgninger på 220.000 kr.  
Hvis indstillingen følges, vil der være disponeret for yderligere 7.150 kr.  

VIDERE PROCES 

Sekretariatet orienterer ansøgeren om lokaludvalgets beslutning. Får ansøgeren tilsagn om støtte, skal  
de aflægge regnskab samt evaluering af deres /aktivitet/projekt/arrangement, før støtten kan udbetales.  

BILAG 
Puljeansøgningen inkl. budget.  

BESLUTNING 
Lokaludvalg godkendte indstillingen om at give tilsagn til Christianshavn Lokalhistoriske Forening & 
Arkiv om 7.150 kr. til projektet "Formidling og aktiviteter omkring Christianshavns skulpturer, statuer 
og monumenter."  
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15.  Valg af tovholder til Christianshavnerdagen 2013 (2013-14223)  

Christianshavns Lokaludvalg skal vælge en tovholder til Arrangørgruppen, der står bag 
Christianshavnerdagen 2013.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg vælger en tovholder til Arrangørgruppen, der står bag 
Christianshavnerdagen 2013. Vedkommende skal være medlem af lokaludvalget. 

PROBLEMSTILLING 

I mødet den 28. november 2012 besluttede lokaludvalget følgende om Christianshavnerdagen 2013: 

 Lokaludvalget afsatte en ramme på 78.000 kr. af 2013-puljen til Christianshavnerdagen 2013.  
 Lokaludvalget godkendte, at Christianshavnerdagen 2013 holdes på Arsenaløen lørdag den 31.  
 august eller lørdag den 14. september 2013. Lokaludvalget træffer en endelig beslutning om  
 datoen i mødet den 27. februar 2013.  
 Lokaludvalget træffer i mødet den 27. februar 2013 beslutning om en konkurrence om et navn  
 til hallen, herunder om hvordan konkurrencen skal offentliggøres, hvordan processen skal være,  
 præmiering og en økonomisk ramme for konkurrencen.  
 Lokaludvalget besluttede, at foreløbig er Arrangørgruppen som helhed tovholder på  
 arrangementet i samarbejde med sekretariatet.  

  

LØSNING 
I sit møde den 16. januar 2013 besluttede Arrangørgruppen at indstille til lokaludvalget, at Kirsten V. 
Andersen vælges til tovholder for Christianshavnerdagen 2013. Formanden tilslutter sig forslaget. 
 
I tilfælde af, at der er flere kandidater, afgøres valget ved skriftlig afstemning.  

ØKONOMI 
Lokaludvalget har afsat 78.000 kr. til Christianshavnerdagen 2013.  

VIDERE PROCES 

Arrangørgruppen planlægger i samarbejde med sekretariatet Christianshavnerdagen 2013. 
  
Arrangementet holdes i forbindelse med indvielsen af multihallen på Arsenaløen; formentlig den 14. 
september 2013. Lokaludvalget træffer endelig beslutning om datoen i mødet den 27. februar 2013. 

BESLUTNING 

Lokaludvalget valgte Kirsten V. Andersen som tovholder til Arrangørgruppen, der står bag 
Christianshavnerdagen 2013.  
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16.  Valg af tovholder til arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg (2013-14234)  

Christianshavns Lokaludvalg skal vælge en tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og 
Omsorg.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  

1. at Christianshavns Lokaludvalg vælger en tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, 
Sundhed og Omsorg. Vedkommende skal være medlem af lokaludvalget.  

PROBLEMSTILLING 

Den hidtidige tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg, Michael Madsen, er 
afgået ved døden.  

LØSNING 

Formanden foreslår, at Christianshavns Lokaludvalg vælger en tovholder for arbejdsgruppen Sociale 
Forhold, Sundhed og Omsorg.  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Tovholderen for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg sørger for arbejdsgruppens 
indkaldelser, dagsordener og referat mv. jf. arbejdsgruppens kommissorium og lokaludvalgets 
forretningsorden.  

BESLUTNING 

Lokaludvalget valgte Elin Johansson som tovholder for arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og 
Omsorg.  
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17.  Medlem til Samarbejdsforum under Sundheds- og Omsorgsforvaltningen i området Indre 
By/Østerbro (2013-14249)  

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege et medlem til Samarbejdsforum under Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen i området Indre By/Østerbro.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
  

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem eller en suppleant til at 
repræsentere sig i Samarbejdsforum under Sundheds- og Omsorgsforvaltningen i området 
Indre By/Østerbro.  

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalgets hidtidige medlem af Samarbejdsforum under Sundheds- og Omsorgsforvaltningen i 
området Indre By/Østerbro, som Christianshavn er en del af, Michael madsen, er afgået ved døden. 

LØSNING 

Samarbejdsforum 
Sundheds- og Omsorgsforvaltningen og de frivillige organisationer har udviklet et fælles netværk samt 
etableret et formaliseret samarbejdsforum i Indre By/Østerbro. I Samarbejdsforum sidder der bl.a. 
nogle medarbejdere fra de kommunale aktivitetscentre og træningstilbud samt formænd fra 
ældreklubber og foreninger i området.  
  
 
Samarbejdet omhandler sundhedsfremme i et bredt perspektiv. Udover fx fysisk træning kan det også 
være kreative og sociale aktiviteter, madklubber mm.  
  
 
Udgangspunktet for samarbejderne er Aktiv Hele Livet-indsatsen, der har været med til at styrke broen 
mellem kommune og civilsamfund og danne fundament for det videre arbejde – uden at det begrænser 
sig hertil.  
  
 
Indre By Lokaludvalg og Østerbro Lokaludvalg er repræsenteret i Samarbejdsforum. 
 
Valg 
  
Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem eller en suppleant til at 
repræsentere sig i Samarbejdsforum for ældre i området Indre By/Østerbro. I tilfælde af, at der er flere 
kandidater, vil valget ske ved skriftlig afstemning. 

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Personen, som lokaludvalget udpeger til Samarbejdsforum, orienterer jævnligt lokaludvalget om 
aktiviteterne i Samarbejdsforum.  
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BESLUTNING 

Lokaludvalget valgte Elin Johansson til at repræsentere sig i Samarbejdsforum under Sundheds- og 
Omsorgsforvaltningen i området Indre By/Østerbro.  
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18.  Valg af medlem til lokaludvalgets forretningsudvalg (2013-14238)  

Christianshavns Lokaludvalg skal vælge et medlem til lokaludvalgets forretningsudvalg.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller, 
at Christianshavns Lokaludvalg vælger et medlem af arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og 
Omsorg til lokaludvalgets forretningsudvalg. Vedkommende skal være medlem af lokaludvalget.  

PROBLEMSTILLING 

Den hidtidige repræsentant fra arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg i lokaludvalgets 
forretningsudvalg, Michael Madsen, er afgået ved døden. 

LØSNING 

Lokaludvalgets forretningsorden 
Følgende fremgår af lokaludvalgets forretningsorden: 
 

"Forretningsudvalg 
§ 3. Til at bistå formandskabet med planlægning af møder og behandling af eventuelle hastesager 
mellem de ordinære lokaludvalgsmøder vælges 3 medlemmer af lokaludvalget til Forretningsudvalget.  

  
Stk. 2. De 3 medlemmer vælges således, at der i forretningsudvalget er en repræsentant fra hver af de 
tre arbejdsgrupper, der relaterer sig til kommunens forvaltning, Arbejdsgruppen om Kultur, Skole og 
Fritid, Arbejdsgruppen om Trafik og Miljø og Arbejdsgruppen om Sundhed og Omsorg. 
Vedkommende skal være medlem af lokaludvalget.  
  
  
Stk. 3. Således består forretningsudvalget af formand, næstformand og 3 lokaludvalgsmedlemmer.  

  

  
Stk. 4. Forretningsudvalget kan drøfte presserende sager, som ikke kan udsættes til behandling på de 
ordinære lokaludvalgsmøder, f.eks. hastende ansøgninger og høringer, samt drøfte evt. indkaldelse til 
ekstraordinære møder. I sådanne sager kan formanden træffe beslutninger på vegne af lokaludvalget. I 
udgangspunktet bør formanden gøre det efter forudgående drøftelse i forretningsudvalget. Formandens 
beslutning forelægges lokaludvalget på det førstkommende lokaludvalgsmøde." 
 
Valg 
Formanden foreslår, at lokaludvalget vælger et medlem af arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og 
Omsorg til lokaludvalgets forretningsudvalg. vedkommende skal være medlem af lokaludvalget. 
 
I tilfælde af, at der er flere kandidater, afgøres valget ved skriftlig afstemning. 

ØKONOMI 

Intet.  
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VIDERE PROCES 

Vedkommende deltager i møderne i lokaludvalgets forretningsudvalg.  

BESLUTNING 

Lokaludvalget valgte Elin Johansson som medlem af Forretningsudvalget.  
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19.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2013-14871)  

Christianshavns Lokaludvalg drøfter aktuelle sager på baggrund af en orientering fra arbejdsgrupperne.  

INDSTILLING OG BESLUTNING 

Formanden indstiller,  
1. at Christianshavns Lokaludvalg tager arbejdsgruppernes orientering om deres virke siden seneste 
møde i lokaludvalget til efterretning.  

PROBLEMSTILLING 

Lokaludvalget drøfter aktuelle sager på baggrund af en orientering fra arbejdsgrupperne mv.  

LØSNING 

Arbejdsgrupperne mv. orienterer om deres virke siden seneste møde i lokaludvalget.  
 
Arbejdsgruppen for Teknik, Miljø og Havnen  
- Aktuelt 
  
Arbejdsgruppen om Papirøen  
- Aktuelt  
 
Følgegruppen vedr. Krøyers Plads  
- Aktuelt  
 
Arbejdsgruppen for Kultur, Skole og Fritid  
- Aktuelt  
 
Arrangørgruppen vedr. Christianshavnerdagen  
- Aktuelt  
 
Info-gruppen  
- Aktuelt  
 
Arbejdsgruppen for Sociale forhold, Sundhed og Omsorg 
- Aktuelt  
 
Arbejdsgruppen for Christianshavn-Christiania  
- Aktuelt  
 
Arbejdsgruppen for Christianshavns Torv  
- Aktuelt  
 
Alladin-gruppen (Burmeistergade, Prinsessegade, busslusen på Holmen)  
- Aktuelt  
 
Følgegruppen vedr. multihallen 
- Aktuelt  
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Følgegruppen vedr. Den Blå Rute  
- Aktuelt  
 
Det lokale miljøarbejde  
- Aktuelt 
  
Sikker By-netværket under Økonomiforvaltningen  
- Aktuelt  

ØKONOMI 

Intet.  

VIDERE PROCES 

Arbejdsgrupperne holder møde med jævne mellemrum.  

BESLUTNING 

Arbejdsgruppen for Teknik, Miljø og Havnen 
Kirsten V. Andersen oplyste, at arbejdsgruppen har fået tre nye medlemmer og at man har drøftet  

-          Wilders Plads og Den Kongelige Grønlandske Handels Plads 
-          Den Blå Rute og ønsket om at Værftsbroen bliver en bro igen; i første omgang bør man gå 

efter, at bådslidskerne, der er på vej, benyttes. 
-          Forslaget, der har fremme i offentligheden, om øer i havnen. 
-          Grønne tage: Der er foreløbig muligheder på to garagebygninger.  Lokaludvalget 

tilkendegav, at de grønne tage bør være synlige. 
  
  
Arbejdsgruppen om Papirøen 
Erling Ekegren oplyste om Christiansholm, at øen har fået ny lejer. Arbejdsgruppen vil kontakte 

vedkommende med henblik på at få en dialog om, hvad han vil med øen. Cowi Consult flytter ind på 

øen, hvilket kan give trafikproblem bl.a. på Prinsessegade. 
  
Følgegruppen vedr. Krøyers Plads 
Poul Cohrt oplyste, at følgegruppen har møde den 6. februar 2013. 
  
  
Arbejdsgruppen for Kultur, Skole og Fritid 
Ruth Plovgaard orienterede  

-          om mødet mellem Kultur- og Fritidsudvalget og lokaludvalgenes arbejdsgrupper, der 

dækker kultur- og fritidsområdet; kultur- og fritidsborgmesteren støtter ideen om at 

lokaludvalgene indgår i partnerskaber. 
-          Om mødet i Børne- og Ungdomsforvaltningen om oprettelsen af et ungenetværk. Hun 

havde fået gode kontakter på mødet, bl.a. til de lokale SSP-medarbejdere.  
  
Spørg, om han vil fortælle om lokaludvalgenes møde med Kultur- og Fritidsudvalget. 
  
Arrangørgruppen vedr. Christianshavnerdagen 
Julius Lund oplyste, at opgaverne er blevet fordelt blandt medlemmerne af arbejdsgruppen og at man 

ser frem til samarbejdet med sekretariatet om arrangementet.  
  
Poul Cohrt oplyste, at Shock-gruppen i Beboerhuset er parate til at hjælpe til med arrangementet. 
  
Info-gruppen 
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Jette Philipsen oplyste, at arbejdsgruppen har evalueret Nytårskuren og at man er åben over for nye 

ideer til næste års arrangement. 
  
Hun oplyste videre, at gruppen vil udarbejde en plan, der sikrer, at lokaludvalgets flyers om 

Christianshavnermøder kommer systematisk ud i bydelen.  
  
Og endelig, at gruppen ser frem til samarbejdet med sekretariatet om opgradering af lokaludvalgets 

hjemmeside. 
  
Arbejdsgruppen for Sociale forhold, Sundhed og Omsorg 
Elin Johansson oplyste, at arbejdsgruppen har talt om Samarbejdsforum, om arbejdsgruppens 

arrangement på den kommende Christianshavnerdag og om Voldboligerne. 
  
Arbejdsgruppen for Christianshavn-Christiania 
Richard Lee Stevens oplyste,  

-          at arbejdsgruppen har drøftet muligheden for at formidle viden om Christiania til det 

øvrige Christianshavn med Christianshavns Kvarter og Jette Philipsen.   
-          at arbejdsgruppen har drøftet behovet for et borgermøde om Christiania, men at 

kontaktgruppen på Christiania har ment, at det ikke var tiden at gøre det.  
-          at arbejdsgruppen har drøftet muligheden for to gratis rundvisninger på Christiania i år for 

christianshavnere. 
-          at forslag til lov om ophævelse af Lov om Christiania er sendt høring med svarfrist den 14. 

februar 2013; Christianias kontaktgruppe skal drøfte loven den 31. januar.  
  
Jette Philipsen oplyste, at Info-gruppen ikke kan medvirke til at informere om Christiania, da formålet 

med gruppen er at informere om lokaludvalgets virke. 
  
Arbejdsgruppen for Christianshavns Torv 
Jane Lytthans oplyste, at Torvegruppen vil tale med Center for Bydesign i Teknik- og 

Miljøforvaltningen om muligheden for at få sponseret ny belysning på torvet, som foreslået af 

borgmester Ayfer Baykal. 
  
Jane Lytthans tilkendegav, at hun var uforstående over for, at Miljøpunkt Indre By-Christianshavn 

havde udsendt et oplæg om et grønt Christianshavns Torv, efter at man forinden havde været i 

kontakt med forvaltningen om projektet; dette uden at kontakte Torvegruppen undervejs.  
  
Jens B. Sørensen oplyste, at han som medlem af Miljøpunktets bestyrelse ikke havde hørt om 

initiativet og vil påtale dette i Miljøpunktets næste bestyrelsesmøde. 
  
Alladin-gruppen (Burmeistergade, Prinsessegade, busslusen på Holmen) 
Julius Lund oplyste, at gruppen har møde primo februar. 
  
Følgegruppen vedr. multihallen 
Bent Christoffersen mindrede lokaludvalget om Christianshavnermødet den 6. februar 2013 om 

anvendelsen af multihallen. Han havde håbet at plakat og flyers havde været klar noget tidligere, nu 

da han havde afleveret baggrundsmaterialet primo januar. Sekretariatet oplyste, at forsinkelsen bl.a. 

skyldtes sygdom. 
  
Lokaludvalget drøftede navngivning af multihallen. Et flertal tilkendegav, at man går ind for ideen om 

en offentlig konkurrence, udskrevet af lokaludvalget, om at udpege et af de 7-8 forslag, forvaltningen 

arbejder med.  Sagen tages op i lokaludvalgsmødet den 27. februar 2013. 
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Det lokale miljøarbejde 
Jens B. Sørensen oplyste,  

-          at Miljøpunkt Indre By-Christianshavn er ved at opgøre, hvordan ladcyklerne, man låner 

ud, anvendes.  Det sker efter ønske fra Indre By Lokaludvalg.  
-          at Indre By Lokaludvalg har bedt Miljøpunktet om at udvikle et demonstrationsprojekt 

vedrørende den nye affaldssortering, der er på vej i begge bydele. 
-          At Miljøpunktet har en workshop den 26. februar 2013 om genbrug af affaldsmaterialer. 
-          at Miljøpunktet arbejder med et projekt om at gøre henstillede cykellig til 

funktionsdygtige cykler. 
-          At Miljøpunktet er ved at udarbejde årsregnskab for 2012. 

  
Julius Lund orienterede om et projekt, som går ud på at reparere cykellig og sende dem til Afrika. 
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20.  Meddelelser (2013-14879)  

Bl.a. om  

 Status på bydelsplanen 
 Borgerinddragelse for projekt vedrørende Kongelige Grønlandske Handels Plads  
 Seneste møde i politiets kontaktgruppe vedrørende Christiania  
 Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om renholdelse af fortove  

  

BESLUTNING 

Poul Cohrt orienterede om lokaludvalgsformændenes foretræder for de forskellige 

udvalg på Rådhuset om bydelsplanen. Vægten er lagt på generelle synsvinkler og ikke på 

enkeltsager. 
  

Poul Cohrt orienterede om det seneste møde i politiets kontaktgruppe vedrørende 

Christiania. Kontaktgruppen havde fået en orientering  
-          om politiets anvendelse af tårgas i forbindelse med en aktion 
-          om fund af våben på Christiania. 
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21.  Eventuelt (2013-14898)  

BESLUTNING 

Intet.  
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